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گروه سیاســی - فهیمه جهازیان: از امسال ساعت 
رسمی کشور تثبیت شد اما عدم تغییر ساعت رسمی کشور، 
پیامدهایی داشته که اندک اندک خود را نشان می دهد؛ از 
آن جمله تغییر ساعت کار ادارات که توسط وزیر نیرو ابلاغ 
شده تا نشــان دهد یک تصمیم غیرکارشناسی در مجلس 
و دولت، تا چه حد می تواند پیامدهای منفی داشته باشد. 

»علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو در همایش سراســری 
مدیران ارشد وزارت نیرو از تعیین تکلیف ساعت کار ادارات 
در زمان اوج مصرف برق در تابســتان امســال خبر داد و 
گفت: »بر اســاس مصوبه هیئت دولت ساعت کار ادارات از 
۱۵ خرداد تا ۱۵ شهریور سال جاری، ۶ بامداد تا ۱۳ خواهد 
بود. ضمن اینکه یک ساعت پیش از پایان ساعت کار اداری 

دستگاه های سرمایشی خاموش می شوند.«
این تصمیــم برای صرفه جویی در مصــرف برق اتخاذ 
شده اما واقعیت آن اســت که تقریبا هیچکدام از ادارات و 
ســازمانها و ارگانهای دولتی، در همان زمان، کار خود را به 
پایان نمی رسانند. ضمن اینکه خاموش کردن سیستمهای 
سرمایشــی، قطعا مشــکلاتی برای کارکنان ادارات ایجاد 
می کند. از ســوی دیگر، سیســتمهای سرمایشــی صرفا 
مربوط به ادارات دولتی نیســت و شــرکتهای متعددی در 
بخــش خصوصی فعالند که از ایــن قوانین دولتی تبعیت 
نمی کننــد و به همین دلیل ایــن قانون تاثیری در کاهش 
مصرف برق در این دسته از شرکتها ندارد. برخی ارگانهای 
غیردولتی از جمله شهرداری ها را هم باید به این شرکت ها 
افزود که تابع قوانین تغییر ساعت کار نمی توانند باشند. در 
واقع وزارت نیرو برای جبران تصمیم اشتباه تثبیت ساعت 
رسمی کشور، تصمیم به تغییر ساعت کار ادارات گرفته اما 
به کاهش بازدهی کارکنانی که شبها زودتر نمی خوابند اما 
روزها مجبورند از ســاعت ۵ صبح از خواب بیدار شوند و به 
محــل کار خود بروند و همچنین تفــاوت زمان کار ادارات 
دولتی با بخش خصوصی و مردمی که برای کارهای اداری 
زمان کمتری دارند توجه نکرده اســت. در واقع با تصمیم 
به تثبیت ساعت رسمی، امکان اســتفاده از روشنایی روز 
در غروب، یک ساعت کمتر می شود و مصرف برق را قطعا 
افزایش می دهد اما کاهش ســاعت کار ادارات دولتی، تاثیر 

بالایــی در کاهش مصــرف برق ندارد. در وناقع سیاســت 
تثبیت ســاعت، نه تنها امکان کاهش مصرف برق را سلب 
کرده بلکه پیامدهای منفی دیگری هم داشته که آثار آن به 
مرور زمان آشکار می شود. با جابه جایی یک ساعته ساعت 
رســمی کشور، خورشید حدوداً در ســاعت ۶ صبح طلوع 
می کند و و از ســوی دیگر نیز غروب خورشــید به ساعت 
حدود ۸ شــب منتقل می شــود که این به معنای استفاده 

بیشتر از نور خورشید است.
بر اساس گزارش  منتشر شده از سوی مرکز پژوهش های 
مجلس شورای اسلامی، در سال های گذشته تغییر ساعت 
موجــب کاهش پیک مصرف برق و صرفــه جویی در برق 
و در نهایت کاهش هزینه های جاری و ســرمایه ای شــده 
اســت. بر اساس این گزارش تغییر ساعت رسمی کشور در 
صرفه جویی مصرف انرژی برق کشــور تأثیری بین ۱ تا ۳ 
درصد و در کاهش پیک مصرف برق کشــور تأثیری بین ۱ 
تا ۱.۵ درصد دارد. اما امسال با تثبیت ساعت رسمی کشور، 

شاهد افزایش مصرف خواهیم بود. 

تغییر ســاعت رسمی تاثیرات مثبتی در کاهش مصرف 
برق دارد و به همین دلیل هم در 70 کشــور جهان، بویژه 
کشــورهایی که با کمبود منابع برق مواجه هســتند، این 
سیاست اجرا می شود. با توجه به اینکه در تابستان ۱۴00 و 
۱۴0۱ به ترتیب با ناترازی ۱۴ هزار و ۲0 هزار مگاواتی برق 
روبرو بودیم، پیشبینی می شود این ناترازی در سال جاری 
با توجه به تثبیت ساعت رسمی کشور و زودتر تاریک شدن 
هوا که اســتفاده از برق را چــه در منازل و چه در خیابانها 
و بزرگراهها و بوســتانها و ... افزایش می دهد رشد بیشتری 

داشته باشد.
اجرای ساعت تابستانی در ایران از سال ۱۳۵۶ آغاز شد 
و تا ســال ۶0 ادامه پیدا کرد اما از آن سال به بعد طی ۱0 
سال به دلایلی از جمله اختلاف نظر ساعت رسمی تغییری 
را تجربــه نکرد تا اینکه در ســال 70 با ایــن توجیه که با 
تغییر ســاعت می توان روزانه در ساعت اوج مصرف تا ۱00 
مگاوات ساعت،   برق صرفه جویی کرد، هیئت دولت وقت به 
ریاست اکبر هاشمی رفسنجانی در مصوبه ای اعلام کرد که 

تغییر ساعت تابستانی و زمستانی دوباره در دستور کار قرار 
گرفته است. این روند تا سال ۸۴  ادامه داشت و هرسال در 
آغاز بهار و پایان تابســتان تغییرات در ساعت رسمی انجام 
می شــد اما پس از روی کار آمدن محمود احمدی نژاد در 
این ســال به عنوان رئیس جمهوری، هیئت دولت او در در 
اســفند ماه ۸۴ با این  استدلال که »این کار به کاهش بار 
ترافیــک کمک و با نزدیک کردن ســاعت ناهار و نماز،   از 
اتلاف وقت در میانه روز جلوگیری می کند« اعلام کرد که 
مصوبه تغییر ساعت ســال 70 را ملغی کرده است و دیگر 
ســاعت ها را جلو و عقب نخواهند برد.این تصمیم دولت تا 
۲ ســال اجرایی شد اما در نهایت نمایندگان مجلس هفتم 
در مصوبه ای   دولت را مکلف به اجرای ســاعت تابســتانی 
کردند؛ بر اساس قانون »تغییر ساعت رسمی کشور مصوب 
۳۱/0۵/۱۳۸۶، ساعت رسمی کشور هر سال در ساعت ۲۴ 
روز اول فروردین ماه یک ساعت به جلو کشیده و در ساعت 

۲۴ روز سی ام شهریورماه به حال سابق برگردانده می شد.
در شــهریور ماه ۲ ســال قبل بود که ابوالفضل ابوترابی 
نماینده مجلس  شورای اسلامی با ارائه طرحی خواستار لغو 
قانون »تغییر ساعت رسمی کشور مصوب ۳۱/0۵/۱۳۸۶« 
شد؛ قانونی که بر اساس آن ساعت رسمی کشور هر سال در 
ساعت ۲۴ روز اول فروردین ماه یک ساعت به جلو کشیده و 
در ساعت ۲۴ روز سی ام شهریورماه به حال سابق برگردانده 

می شد. 
ایــن نماینده مجلس قانون تغییر ســاعت رســمی را 
قانونی وارداتی از کشــور فرانسه دانست و »کم تاثیر بودن 
تغییر ســاعت در مصرف انرژی«، بی ارتباطی این قانون با 
»صرفه جویــی اقتصادی« و »بروز اختــلالات رفتاری« در 
روزهای ابتدایــی را از دلایل خود بــرای لغو قانون تغییر 
ساعت رسمی کشــور عنوان کرد. طرح پیشنهادی که این 
نماینده ارائه کرد، در نهایت و پس از اعمال اصلاحات مورد 
نظر شورای نگهبان در جلسه روز ۱0 اردیبهشت ماه سال 
قبل صحن مجلس شورای اسلامی با ۱۵۱ رأی موافق، ۴۸ 
رأی مخالف و ۶ رأی ممتنع از مجموع ۲۲۵ نماینده حاضر 
در جلســه به تصویب نمایندگان مجلس رســید و امسال 

اجرایی شد تا شاهد ثبیت ساعت رسمی کشور باشیم. 

ساعتکاریاداراتازنیمهخردادتغییرمیکند

پیامدهای مصوبه غیرکارشناسی تثبیت ساعت رسمی کشور

رئیس قوه قضائیه با اشاره به مقوله حجاب و برنامه هایی 
که برای رفع ناهنجاری های اجتماعی تدوین شــده است، 
گفت: اســاس مســائل فرهنگی را باید با مسائل فرهنگی 
حل کرد؛ اگر چه در این مقوله باید به موضوعات صیانتی و 
حقوقی نیز توجه داشت، اما چنانچه بخواهیم مسائل فرهنگی 
را صرفا با بگیر و ببند حل کنیم، هزینه ها بالا می رود و شاهد 
اثربخشــی مطلوب نخواهیم بود. حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای در جلسه شورای اداری استان البرز در ادامه 
تاکید کرد: شــورای عالی انقــلاب فرهنگی برای نزدیک به 
۳0 دســتگاه در مورد موضوع حجــاب، وظایف و تکالیفی 
مصوب کرده اســت بعضی از دستگاه ها بیش از ۳0 تکلیف 

و وظیفه در این خصوص دارند قوه قضائیه پنج تکلیف دارد، 
که البته باید به تکالیف خود عمل کند و دلیل نمی شود اگر 
دستگاهی به وظایف خود عمل نکرد ما هم به وظایف خود 
عمل نکنیم به زودی از همه ظرفیت های قانونی اســتفاده 
خواهیم کرد انجا هم که خلا قانونی وجود دارد از طریق ارائه 
لایحــه به مجلس عمل خواهیم کرد. رئیس قوه قضائیه روز 

پنجشنبه هم با اشاره به مقوله رفع ناهنجاری های اجتماعی 
گفت: امروز دشمن از طرق مختلف توطئه های خود را پیش 
می برد و در راســتای دامن زدن به ناهنجاری های اجتماعی 
در جامعه ما برنامه دارد لذا ما نیز باید در این مقوله با برنامه 
و انسجام و هم افزایی و جامع نگری عمل کنیم و توجه داشته 
باشیم که اگر در این قضیه، جامع نگری پیشه نکنیم، ممکن 

است اقدامات ما نه تنها مفید، بلکه مضر هم باشد؛ علی ایحّال 
مطمئن باشــید که در زمینه مقابلــه و رفع ناهنجاری های 
اجتماعــی، کوتاهی صورت نخواهد گرفت و در این راســتا 
برنامه های مدونی در دســتور کار است. وی با تشریح برخی 
از برنامه های در دســتور کار بــرای مقابله با ناهنجاری های 
اجتماعی، بــه مقوله ضرورت تفکیک افرادی که در موضوع 
حجاب، مســئله برایشان روشن نیست با افرادی که در این 
عرصه وابسته به دستگاه های جاسوسی بیگانه هستند، تاکید 
کرد و گفت: اکثر قریب به اتفاق مردم ما متدینّ هســتند و 
حتی آن هایی نیز که باور های دینی قوی ای ندارند، غیرتمند 

هستند و بی بندوباری را نمی پسندند.

حکم اعدام عبــاس کورکوری متهم اصلی 
شــهادت کیــان پیرفلــک در دادگاه انقلاب 

شهرستان ایذه صادر شد.
به گزارش خبرگزاری میزان نوشت: شامگاه 
۲۵ آبان بود که در یک حمله تروریســتی در 
شهرستان ایذه هفت نفر از جمله یک نوجوان 
۱0 ســاله به نــام کیان پیر فلک به شــهادت 

رسیدند و تعدادی نیز مجروح شدند.
پس از این حادثه و انجام اقدامات اطلاعاتی 
و امنیتی، سرانجام در ۲٩ آذر ۱۴0۱ در اقدام 
عملیاتی مشترک وزارت اطلاعات، سپاه و فراجا 
چهار نفر از عوامل دخیل در حادثه از جمله دو 
نفر از عناصر اصلی مسلح این اغتشاشات مورد 
ضربه قرار گرفتند که در این درگیری مسلحانه 
دو نفر از متهمان دســتگیر و دو نفر نیز کشته 

شدند.
در پی دســتگیری متهمان، روند رسیدگی 
قضایی بــه این پرونده آغاز و برای متهم اصلی 

این حادثه پرونده تشکیل شد. 
پس از صدور کیفرخواست، جلسه رسیدگی 
به اتهامات عباس کورکوری فرزند ابوالقاســم 
معــروف به مجاهــد در دادگاه انقلاب اهواز با 

حضور متهم و وکیل وی برگزار شد.
در جلسه دادگاه، دادستان عمومی و انقلاب 

ایذه به قرائت کیفرخواست پرداخت. 
وی با بیــان زوایای مختلــف جنایت های 
ارتکابی متهم و همدســتان وی در شهرستان 
ایذه، با تشــریح ابعاد مختلف کیفرخواســت 

خواستار اشد مجازات قانونی برای متهم شد. 
براســاس کیفرخواســت صــادره، عباس 
کورکــوری متهم اســت به محاربــه از طریق 
کشیدن ســلاح به قصد جان مردم و ارعاب و 
افســاد فی الارض از طریــق ارتکاب جنایت به 
وســیله تیراندازی با ســلاح جنگی، اخلال در 
نظم عمومی و ایراد خسارت عمده به تمامیت 
جســمانی منتج به جان باختــن هفت نفر از 

جمله کیان پیرفلک، ایراد خســارت عمده به 
اموال عمومی و خصوصی، تشکیل گروه باغی 
و عضویت در آن از طریق قیام مســلحانه علیه 

نظام. 
پس از قرائت کیفرخواست و تفهیم اتهامات 
از ســوی رئیس دادگاه، متهم در جایگاه قرار 

گرفت و به دفاع از خود پرداخت. 
متهم در بخشــی از اظهــارات خود با بیان 
اینکه »اتهامات را قبول دارم« اظهار کرد: علت 
اصلی ارتکاب من به این جنایات تحت تاثیر قرار 
گرفتن از فضای مجازی بوده که در آن شرایط 
با توجه به تبلیغات وسیع مجازی، به قصد انجام 

اقدامات خرابکارانه اسلحه تهیه کردم.
وی با اشاره به اقدامات مسلحانه خود گفت: 
در ۲۴ و ۲۵ آبان ماه ۱۴0۱ وارد اغتشاشــات 
شدم و اقدام به تیراندازی به همراه همدستان 

خود کردم.
براســاس دادنامه صادره از سوی دادگاه، با 

توجه به مستندات و شواهد موجود در پرونده 
از جمله تصاویر بدســت آمــده از دوربین های 
مداربسته که نشان می دهد متهم اسلحه خود 
را به ســمت مــردم هدف گرفته بــود، نظریه 
کارشناسی جنائی اسلحه که دلالت بر شلیک 
گلوله از اسلحه مکشوفه از متهم به پیکر مرحوم 
کیان پیرفلــک دارد و کشــف مقادیر زیادی 

اسلحه، فشنگ، بطری کوکتل مولوتف از محل 
دستگیری متهم و گزارش فرماندار ایذه مبنی 
بر ایراد خسارت توسط متهم و سایر متهمین و 
همدستان وی به امامن عمومی و ادارات، عباس 
کورکوری به اعدام محکوم شــد. این حکم غیر 
قطعی بوده و در دیوان عالی کشور قابل فرجام 

خواهی است.

ســید احمد علم الهدی ظهــر در خطبه های نماز جمعه 
مشــهد در حرم مطهر رضوی)ع( با اشــاره بــه دیدار اخیر 
جمعی از کارگزاران نظام با رهبر معظم انقلاب، خاطرنشان 
کرد: رهبری در این دیدار فرمایشاتی در تکمیل راهبردهای 
حکیمانــه روز اول فروردین در حــرم مطهر رضوی مطرح 
کردند و اشــارات روشنی به مســائل فرهنگی و اقتصادی 
داشــتند. اولاً اینکه در مسئله حجاب، تکلیف بی حجابی را 
روشــن کردند و اعلام کردند که هم »حرام سیاسی« و هم 
»حرام دینی« اســت. دلیل اطلاق این وصف نیز آن بود که 
اگر گناهی در عرصه جامعه صورت گرفت، به این جهت که 
در راســتای منافع دشمن است، حرام سیاسی نیز محسوب 

می شود.

نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با بیان اینکه دشمن 
از ترویج بی حجابی در جامعه ما دو نفع دارد، عنوان کرد: همه 
تلاش دشــمن این است که هویت جامعه دینی ما از دست 
برود و دیگر در این کشور نظام دینی حاکم نباشد. جمهوری 
اســلامی بزرگ ترین مانع و سنگلاخ مسیر استکبار جهانی 
است، زیرا در آن دین محور امور است، اما اگر بی حجابی در 
این جامعه گســترده شد و زنان ما بی حجاب شدند، هویت 
دینی از جامعه حذف می شود، جبهه ضداستکباری تضعیف 
و سفره دین از این کشور برچیده می شود. اگر هم جوان ما 
بی دین شــد، دیگر نمی توان انتظار داشت که استکبارستیز 

باشد.
علم الهدی با تاکید بر اینکه ملت ما انقلابی اســت، بیان 

کرد: تا پیش از انقلاب و در دوران ستم شــاهی، بی حجابی 
در کشــور ما یک امر مرســوم بــود، اما پــس از انقلاب و 
سلحشوری های شهدا، دیگر شرایطی به وجود آمده که ملت 

دین ستیزی را تحمل نمی کند.
وی بی حجابی و کشــف حجاب را مصداق دین ستیزی 
دانســت و تأکید کرد: چطور می توان انتظار داشت که این 
مردم ببینند خانمی کشــف حجاب کرده اما واکنشی نشان 
ندهند درحالی که ملت ما، دین را از پدر و مادر خود بیشتر 

دوست دارد. 
مردم دین ســتیزی را تحمل نمی کنند و دشمن هم که 
این را می داند، این حرام شرعی و سیاسی را در جامعه رواج 
می دهد تا برخــورد فیزیکی پیش بیاید و به همین ترتیب، 

جامعه ما وحدت ملی خود را از دست بدهد. خواسته دشمن 
این است. امام جمعه مشهد اضافه کرد: رهبر معظم انقلاب 
تأکید کردند که حتی اگر افرادی که کشف حجاب می کنند، 
بدانند پشــت ترویج این توطئه، جاســوس های دشمن و 
دستگاه های اطلاعاتی خبیث آن ها قرار دارند، دست از این 

کار برمی دارند.
در ســال های اخیر، بیشــترین نامی که بــر دختران ما 
گذاشته شــده اســت، نام مبارک »زهرا« است. دختران ما 
دلداده فاطمه اطهر)س( هســتند و نمی شــود کسی به نام 
زهرای مرضیه)س( مزین باشــد اما روســری از سر بردارد. 
اینجاســت که هیچ کس رضایت نمی دهد با بی حجابی خود 

به مصاف فاطمه زهرا)س( و علی ابن موسی الرضا)ع( برود.

موضعرئیسقوهقضائیهدربارهعفافوحجاب:

بابگیروببندهزینههابالامیرود
به زودی از همه ظرفیت های قانونی درباره حجاب استفاده خواهیم کرد

متهماصلیشهادتکیانپیرفلکبهاعداممحکومشد

علمالهدی:

چطورمیتوانانتظارداشتمردمدرمقابلکشفحجابواکنشینشانندهند؟

احمدخاتمی:
دلمتدینانازبیحجابیهاخوناست؛بهدادبرسید

خطیب موقت جمعه تهران گفت: شــهدا برای این که حجاب بماند شهید 
شــدند .  هنوز هم شهید می آورند. دل متدینان خون است از بی حجابی ها به 
داد برســید. همه چیز در این کشور باید طبق قانون باشد حتی با بی حجابی 
برخورد کردن بدون قانون خلاف اســت. همان طور که بی حجابی منکر است 
برخورد خلاف قانون با بی حجابی هم منکر اســت. این رفتارها کار را خراب 

می کند بگذارید قوه قضائیه در این باره اقدام کند.
ســید احمد خاتمی در خطبه نماز جمعه تهــران گفت: کلمات نورانی آقا 
را شنیدید، ایشــان گفتند حجاب یک مسئله شــرعی است و مسئله دولتی 
نیســت، هرکس که دین باور است به حجاب باور دارد. فرمودند کشف حجاب 
هم حرام شرعی است و هم حرام سیاسی است. در هفته های اول انقلاب امام 
قاطعانه از حجاب گفتند. خاتمی گفت: این بی حجابی ها عادی نیســت پشت 
صحنه این بی حجابی ها فرو ریختن بنیان خانواده اســت. پشت صحنه این بی 
حجابی ها فرو ریختن آرامش جامعه اســت. پشــت ریختن این بی حجابی ها 
اندولس کردن ایران اســت. وی عنوان کرد: یک تئوریسین ایرانی گفته است 
دو رکن را در ایران بزنیم کار ایران تمام است یک زدن حجاب و دومی ولایت 
فقیه اســت . گفته است اگر حجاب را بزنیم ولایت فقیه را از بین خواهیم برد 
که کور خوانده اند. بی حجاب ها جزو این ملت هســتند که اگر بدانند نقشــه 

دشمن چیست دست از این کارها برخواهند داشت.

خواهرزادهسعیدجلیلی
رئیسستادانتخاباتصداوسیماشد

با توجه به برگزاری انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی و 
ششمین دوره مجلس خبرگان در سال جاری پیمان جبلی، رئیس صداوسیما 
در حکمی علیرضا خدابخشــی، معاون سیاسی صداوسیما را به سمت رئیس 
ســتاد انتخابات رســانه ملی منصوب کــرد. به گــزارش خبرآنلاین، علیرضا 

خدابخشی، خواهرزاده سعید جلیلی است.
در این حکم، زمینه ســازی هنرمندانه رســانه ای برای برگزاری انتخاباتی 
پرشور و طراحی برنامه های متنوع با هدف تبیین جایگاه انتخابات و رأی مردم 
در جمهوری اسلامی، پیگیری راهبردهای مشارکت، رقابت، سلامت و امنیت 
انتخابات، تشریح نقش و اهمیت مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان در 
اداره کشــور، مطالبه اجرای دقیق قوانین مربوط به انتخابات، تسهیل انتخاب 
اصلــح برای مردم، افزایش مشــارکت مردم، نامزدها و گروه های سیاســی با 
ســرلوحه قرار دادن پرهیز از دخالت هرگونه گرایش حزبی، گروهی و جناحی 
در برنامه ها و نیز اهتمام جدی به برآوردن نیازهای رســانه ای دســتگاه های 
برگزارکننده انتخابات را از جمله مهمترین وظایف ستاد انتخابات دوازدهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی و ششمین دوره مجلس خبرگان برشمرده است.
همچنیــن ایجاد هم افزایی همه حوزه های پیام در ســازمان در هماهنگی 
با قرارگاه محتوایی مأموریت مهم خدا بخشــی در این مسئولیت عنوان شده 
اســت. پیمان جبلی تاکید کرده است: همه معاونت ها و مراکز سازمان موظف 

به همکاری در این زمینه هستند.

وزیرارتباطاتوفناوریاطلاعات:

طرحیباعنوانادغامپیامرسانهایداخلینداریم
عیسی زارع پور در گفت وگویی در مورد صحت و سقم ادغام پیام رسان های 
داخلی،گفت: طرحی با عنوان ادغام پیام رسان های داخلی نداریم؛ قرار بر این 

است که تمام پلتفرم های داخلی به صورت متقابل به یکدیگر متصل شوند.
وزیــر ارتباطات و فناوری اطلاعات، با تاکیــد به اتصال متقابل پلتفرم های 
داخلی؛ اظهار کرد: پیام رسان های داخلی به یکدیگر متصل می شوند و شخصی 
که از برنامه پیام رسان داخلی »بله« استفاده می کند، می تواند به واسطه همان 
پیام رسان به کاربری که عضو پلتفرم فارسی دیگری همچون »ایتا« است پیام 
ارســال کند و یا کسی که در سکوی »ایتا« عضو است به کاربرانی که از سایر 
پیام رسان ها همچون سروش پلاس و آی گپ استفاده می کنند پیغام ارسال 
کند. وی افزود: با اتصال متقابل پیام رســان ها کاربران می توانند پلتفرم های 
داخلی مورد علاقه خود را نصب کرده و با ارسال پیام به سایر پیام رسان های 
داخلــی دیگر ارتباط برقــرار کنند. زارع پور اتصال پیام رســان های داخلی را 
از ضرورت ها و الزامات شــبکه های اجتماعی داخلی دانســت و بیان داشــت: 
بــا نصب یک پیام رســان داخلی می توان با ســایر پلتفرم های داخلی ارتباط 
برقرار کرد همین عامل منجر به تقویت پیام رســان های داخلی خواهد شــد. 
وزیر ارتباطات و فناوری در مورد افزایش تعرفه هزینه تلفن همراه گفت: فعلا 
تصمیمی در این راســتا اتخاذ نشده است. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
در مورد برداشته شدن فیلتر از پیام رسانه های خارجی، تاکید کرد: فیلترینگ 
شبکه های اجتماعی در اختیار وزارت ارتباطات نیست که بخواهد آن را بردارد.

میرکاظمی:
منابعلازمبرایارائهکالابرگتامینشدهاست

مســعود میرکاظمی در گفت وگو بــا خبرنگار ایلنا، دربــاره ارائه کالابرگ 
الکترونیک و آخرین وضعیت اجرایی شدن آن گفت: منابع لازم برای این کار 
تامین شده است. رئیس ســازمان برنامه و بودجه خاطرنشان کرد: یارانه این 
کالابرگ ها همان یارانه نقدی است که مردم دریافت می کنند منتها اگر کسی 
بخواهد از کالابرگ اســتفاده کند، یک ماه زودتر از حسابش می تواند برداشت 
کند و منابع اضافه تری وجود ندارد. وی درباره این که کسانی که یارانه دریافت 
نمی کنند و اعتراض دارند اگر با دریافت یارانه شــان موافقت شود می توانند از 
کالابرگ اســتفاده کنند، بیان کرد: اگر پایگاه ایرانیان آن »آزمون وســع« را 
طبق قانون انجام دهد و مشمول باشند، می توانند دریافت کنند و بلعکس هم 
هست کسانی هم که در آزمون وسع مشخص شود برخودار هستند یارانه شان 

طبق قانون باید قطع شود.

خطیبجمعهقم:
ذرهایازمسئلهحجابکوتاهنخواهیمآمد

خطیب جمعه قم گفت: رهبر معظم انقلاب با قاطعیت بیان کردند کشــف 
حجاب و ترویج فرهنگ برهنگی حرام شــرعی و سیاســی است. یعنی اینکه 

نظام در سطح شرعی و سیاسی ذره ای از مسئله حجاب کوتاه نخواهد آمد.
ســید محمد ســعیدی در خطبه های نماز جمعه قم گفت: سخنان مهم و 
گره گشای رهبر معظم انقلاب در جمع مسئولان و مدیران بخش های مختلف 
سرشــار از نکات بدیع و تاثیر گذار در برون رفت از چالش ها و آســیب ها بود. 
وی افزود: مدیران سخت کوش اگر با دید کارشناسانه به این سخنان بنگرند و 
تلاش کنند که رهنمودها را اجرایی کنند به طور یقین برون رفت از مشکلات 
و تحقق خدمت بزرگ الهی را بــه همراه دارد. وی افزود: رهبر معظم انقلاب 
بارها تاکید کردند که مهمترین مســاله کشور و معیشت مردم، اقتصاد است. 
ایشان با تاکید بر شعار سال بیان کردند که مشکلات اقتصادی بر روی مسائل 
اجتماعی و فرهنگی هم تاثیرگذار اســت. استاد حوزه علمیه عنوان کرد: رهبر 
معظم انقلاب با قاطعیت بیان کردند کشــف حجاب و ترویج فرهنگ برهنگی 
حرام شــرعی و سیاسی اســت. یعنی اینکه نظام در سطح شرعی و سیاسی 

ذره ای از مسئله حجاب کوتاه نخواهد آمد.

اخبار کوتاه

بازخوانیصلححدیبیه
ادامه از صفحه 1

 در ضمن فراموش نکنیم امروز پس از ۴۴ سال ارتباط ما با آمریکا به یقین 
»رابطه گرگ و میشی« نیست، بلکه به »رابطه گرگ و پلنگی« بیشتر شباهت 
دارد و نباید ایران و نظام اسلامی را دست کم گرفت و ناخواسته خود را حقیر 

و منفعل نشان داد.
امید اســت به برکت ماه مبارک رمضان امسال، ماه آرامشِ روحی، روانی و 
آسایش جســمی و به مقام، منزلت و عظمت امام حسن مجتبی علیه السلام، 
امام صلح، سلامتی و سعادت که روز میلاد ایشان را پشت سر گذاشتیم و البته 
ایشــان هم به خاطر صلحش مورد کم لطفی بعضی افراطیون زمان خویش با 
اتهام »مُذل المؤمنین« قرار گرفت، مســئولان تدبیری بیندیشند تا مصلحت، 
آرامش، امنیت روحی، روانی، اقتصادی و معیشــتی مردم بر همه چیز اولویت 
داشــته باشد و روشن است »مهار تورم و رشد تولید« هرگز با شعار، نصب بنر، 
پلاکارد، نوشتن ســربرگ محقق نمی شود، بلکه لوازم، مقتضیات و هزینه های 

خاص خودش را می طلبد و باید آنها را به درستی تشخیص داد و عمل کرد. 

سرمقاله

رئیس جمهور همفکری و همراهــی دولت و خیرین را 
موجب چند برابر شــدن ظرفیت و توان مقابله با محرومیت 
و فقر در کشــور عنوان کرد و با تاکید بر اینکه فقر زیبنده 
کشور اســلامی نیست، تلاش مضاعف همه دست اندرکاران 
و مسئولین مرتبط را برای رخت بر بستن فقر و محرومیت 
از کشور خواستار شد. سید ابراهیم رئیسی شامگاه پنجشنبه 
در دیدار با جمعی از خیرین و مســئولین موسسات خیریه 
که با ضیافت افطار همراه بود،  با بیان اینکه امروز بســیاری 
از خدمات اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی، توسط خیرین به 
شکل داوطلبانه و بدون در نظر گرفتن نفع شخصی صورت 
می گیرد، اظهار داشت: کار خیر صرفاً در مسائل مالی تعریف 
نمی شــود بلکه دانشــمند، متخصص یا نخبه ای که دانش، 
ابتکارات و خلاقیت های خود را به صورت داوطلبانه به جامعه 
ارائه می دهد نیز خیّر محسوب می شود، از همین رو است که 
بر اساس احادیث و روایات اهمیت فاعل خیر از کارِ خیر بالاتر 
است. رئیسی ضمن تقدیر از نقش خیرین و موسسات خیریه 
در ایام همه گیری کرونا و رزمایش مواسات و کمک مومنانه 
در کشور، بر ضرورت توجه و مشارکت دادن بیشتر خیرین در 
حوزه سلامت، مدرسه سازی، مسکن سازی و رفع آسیب های 
اجتماعی تاکید کرد. رئیس جمهور در این نشست همچنین 
ناظر به ســخنان تعدادی از خیرین و مسئولین موسسات 
خیریه بر ضرورت تشــکیل دبیرخانه و کارگروهی متشکل 
از صاحب نظــران و چهره های خیّر برای تهیه و تبیین نظام 

مســائل موسســات خیریه و همچنین بررسی کارشناسی 
و ارائه راهکار و راه حل این مســائل تاکید کرد. رئیســی با 
اشــاره به اینکه مشارکت خیرین در طرح های زیرساختی و 
محرومیت زدا برای دولت ارزان تر، دقیق تر و سریع تر به انجام 
می رســد، تصریح کرد: امیدواریم خروجی این نشست ها با 
همگرایی بیشــتر دولت و خیرین و موسسات خیریه منجر 
به کاهش فقر و ایجاد امید و آرامش در خانواده های نیازمند 
شود. رئیس جمهور با تاکید بر اینکه دولت در تعهدات خود 
در طرح های زیرســاختی و محرومیت زدا نسبت به خیرین 
پیشتاز است، بر آمادگی استفاده از همه ظرفیت های دولت 
در جهــت رفع مشــکلات و موانع پیــش روی فعالیت های 
خیرین تاکید کرد. در این نشســت، پیش از سخنان رئیس 
جمهور ۱7 نفر از خیرین و مســئولان موسسات خیریه به 
طرح مسائل و مشکلات خود پرداختند. تاکید بر تخصیص 
سهم مســئولیت اجتماعی معادن در خدمات عام المنفعه، 
تسهیل مشــارکت خیرین در طرح های کشوری، توجه به 
تســهیل ارتباط با خیرین خارج از کشور، ضرورت تشکیل 
مجمع خیرین قرآنی، ایجاد نرم افزار برای اطلاع موسســات 
خیریه از اقدامات دیگر موسسات و جلوگیری از موازی کاری، 
حمایت از مجمع خیرین مقابله با آســیب های اجتماعی و 
فعال سازی طرح محله های مسجدمحور از جمله محورهای 
مطرح شده در سخنان خیرین و مسئولین موسسات خیریه 

در این نشست بود.

جمعی از فعالان اقتصادی ظهر پنجشــنبه در دومین 
نشست فعال سازی ظرفیت های مردمی و بخش خصوصی 
برای رشــد تولید و مهار تــورم با محمد مخبر معاون اول 

رئیس جمهور دیدار کردند.
محمد مخبر در این جلســه که با محوریت موضوعات 
حوزه ارزی برگزار شــد، با تاکید بر اینکه باید مدلی برای 
اقتصاد تعریف کنیم که دولت، مردم و بخش خصوصی از 
آن منتفع شوند، گفت: باید با تبادل نظر و ارتباط مستمر، 
به مدلی دســت پیدا کنیم که هم نفع بخش خصوصی و 
جامعه در آن باشــد و هم ماموریت هــا و اهداف دولت به 

درستی محقق گردد.
معــاون اول رئیــس جمهور با یــادآوری اینکه بخش 
گســترده ای از اقتصاد کشــور دولتی است، خاطرنشان 
کرد: دولت باور دارد که حل مسائل کشور بدون مشارکت 
و همراهی بخــش خصوصی امکانپذیر نیســت بنابراین 
بخش هــای مختلف دولــت از جمله بانــک مرکزی باید 
جلسات کارشناسی متعددی را با گروههای مختلف بخش 
خصوصی به صورت مستمر دنبال کند تا نسخه و راهکاری 

مشترک برای حل مسائل موجود حاصل شود.
مخبر با بیان اینکه نمی توان اقتصاد کشور را بر مبنای 
نرخ گذاری و قیمت سازی فضای مجازی اداره کرد، افزود: 
باور اکثریت صاحبنظران و اقتصاددانان این است که نرخ 
ارز باید واقعی باشــد که البته دیــدگاه دولت نیز همین 

است اما باید تعریف درست و دقیقی از نرخ واقعی داشته 
باشــیم به نحوی که این قیمت ضابطه مند بوده و مبنای 
اقتصادی داشته باشد. معاون اول رئیس جمهور از کاهش 
نقش دلار در اقتصاد کشور به عنوان یک ضرورت مهم یاد 
کرد و اظهار داشت: باید با اتخاذ تدابیر و راهکارهای موثر، 
چسبندگی اقتصاد کشور به دلار را کاهش دهیم و با ایجاد 
مشوق ها و امکاناتی برای فعالان اقتصادی و واردکنندگان، 
شــرایطی فراهم شود تا مبادلات تجاری خود را با ارزهای 

دیگر غیر از دلار انجام دهند.
در این جلســه رئیس کل بانک مرکزی نیز گزارشی از 
سیاســت های ارزی در دست اقدام خود ارائه کرد و گفت: 
نرخ های اعلامی توسط برخی سامانه ها و سایت ها نرخ های 
تحریفی و نادرســت هســتند و بانک مرکــزی به عنوان 
بزرگترین فعال بازار ارز کشــور در تلاش است تا مقرراتی 
صحیــح و علمی را در بازار ارز تنظیم کند؛ به گونه ای که 

نرخ ارز برای فعالان اقتصادی پیش بینی پذیر باشد.
فعالان اقتصادی حاضر در جلســه نیز هر کدام به بیان 
دیدگاههــا و نظرات خود در خصوص نرخ ارز و مســائل 
اقتصادی کشــور پرداخته و مهمترین دغدغه های خود را 
مطرح کردند که تصمیمــات واقع بینانه، پرهیز از قیمت 
گذاری دستوری، عدم موازی کاری و صدور بخشنامه های 
متعدد، منطقی شدن سود بانکی و جلسات مستمر برای 

تعامل با دولت بخشی از این دغدغه ها بود.
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